
تعییـن سقــف قـرارداد بـرای باشـگاه هـای 
لیگ برتری مخالفان زیادی دارد و این موضوع 
اصلًا به مذاق مدیـران ولخرج فوتبـال ایران 
خوش  نیامده اسـت. بااین حـال قانون گریزی 
همیشگی فوتبال کشـورمان باعث شده تا از 
هم اکنون همـه بدانند اجرایی شـدن ابلاغیه 
جدیـد فدراسـیون ادعایـی بیـش نیسـت.
از وقتی فدراس��یون به 16 تیم لیگ برتری اعلام 
ک��رده بی��ش از 300 میلیارد توم��ان نمی توانند 
برای فصل جدید هزینه کنند، خیلی ها صدایشان 
درآمده که با این ارقام نمی ت��وان تیمداری کرد! 
هنوز چند روز نگذش��ته که مهدی تاج رسماً بالا 
بودن رقم قراردادها را بلامانع دانسته و اعلام کرده 
سقف تعیین شده برای بودجه کل باشگاه هاست! 
آن وقت هنوز تنور نقل و انتقالات داغ نشده سپاهان 
برای خرید دروازه بان ایرانی از تیم پرتغالی بیش از 
50میلیارد تومان هزینه کرده و یک گلر دیگر نیز 

برای یک فصل 30میلیارد تومان خواسته است!
  دخل و خرج نابرابر

فدراسیون برای کنترل حواشی مالی باشگاه های 
لیگ برتری و البته با توجه به نامه سازمان بازرسی 
قوانینی را وضع کرده تا شاید قدری از ریخت وپاش 
تیم ها کاسته ش��ود. مهم ترین مورد آن نیز سقف 
بودجه برای باشگاه هاست. لیگ برتری ها به ویژه 
تیم های پرطرفدار، صنعتی و نفتی عادت کرده اند 
هر چقدر می خواهند رقم بازیکنان و مربیان را بالا 
ببرند بدون آنکه پاسخگوی نهاد یا مسئولی باشند. 
حال اگر قانون جدید اعمال شود همانند لیگ های 
معتبر جهان یک باشگاه باید دخل و خرجش با هم 
همخوانی داشته باشد. البته در فوتبال ما خبری 
از دخل و درآمد نیست و فقط پول خرج می شود. 
در نتیجه باشگاه های زیانده تا سقف تعیین شده 

اجازه خرج کردن دارند. 

منته��ا چالش زمان��ی ایج��اد خواهد ش��د که 
مدی��ران بدون توجه ب��ه قوانین خری��د کنند و 
دستور فدراس��یون را نادیده بگیرند. اینجاست 
که باید منتظر بمانی��م و ببینیم ادعاهای تاج به 
واقعیت تبدیل می ش��ود یا اینکه طبق معمول 
وعده هایش پوچ از آب درمی آید. به گفته رئیس 
تیم ها حق دارند نسبت به قانون گریزی حریفان 
اعتراض کنند و در صورت اثبات ادعایشان بازی 

به نفع شان 3 بر صفر خواهد شد. 
  رقابت ژیان و بی ام و

رئیس فدراسیون در تازه ترین اظهاراتش به سبک 
خودش روی رعایت سقف بودجه باشگاه ها صحه 
گذاشته است: »این س��قف برای قرارداد بازیکن 
نیس��ت، بلکه برای بودجه باش��گاه است. بعضی 
وقت ها این دو موضوع با هم قاطی می  شود. سقف 
برای بازیکن نیس��ت و برای باش��گاه است. به هر 
جهت از 16 باش��گاه ما 13 یا 14 باشگاه از منابع 
دولتی استفاده می کنند و این پرداخت ها جاری 
و س��اری در ورزش کش��ور با دیگر پرداختی های 
کشورمان همسان نیست. نمی گویم همه هم مثل 
یکدیگر باشند، اما این تفاوت ها اعتراضی در بدنه 
ایجاد کرده است. سومین موضوع نداشتن درآمد 
باشگاه های ماس��ت، چهارمین موضوع هم منفی 
بودن تراز مالی تمام باشگاه هاس��ت. یکی از موارد 
صدور مجوز حرفه ای این اس��ت که ت��راز مثبت 
باشد تا بتوانیم در آینده این موارد را تعدیل کنیم 
و باشگاه ها به س��مت مجوز حرفه ای بروند. همه 
این مسائل سبب شد به چنین جمع بندی برسیم. 
ضمن اینکه اختلاف قیمت شدیدی بین باشگاه ها 
وجود دارد. یک باش��گاه با 25میلیون تومان اداره  
می شد و باش��گاه دیگر با411 میلیارد تومان، این 
موضوع فیرپلی مالی نیست، مگر می شود بگوییم 
یک ژیان و بی ام و با هم مقابله کنند. طبیعی است 

در این حال��ت بازی جوانمردانه مال��ی که یکی از 
اهداف این بخشنامه است، محقق نخواهد شد.«

  افزایش 473 درصدی دستمزدها
مهدی تاج به نقش س��ازمان بازرسی کل کشور 
در رص��د رق��م قراردادها اش��اره کرده اس��ت: 
»خوشبختانه خداییان در سازمان بازرسی یک 
نامه بس��یار مناس��ب را قبل از اینکه فدراسیون 
فوتبال به طرف آن برود ارس��ال کرد. س��ازمان 
بازرس��ی دقیق آمده در این نامه به محمد مخبر 
گفته که قراردادها 473 درصد افزایش داش��ته 
است. این افزایش با کجای دنیا همخوانی دارد؟ 
گفته بودند کرونا در دنیا تمام قیمت ها را پایین 
آورده، اما تنها لیگی که افزایش قیمت داشت لیگ 
ما بود. با توجه به اینکه درآمدها به دلیل کرونا در 
این چند صد س��ال کم بود کاهش هزینه جدی 
را هم دربر گرفت، اما م��ا افزایش چند درصدی 
داشتیم. در آخرین سال نیز این افزایش به همان 
حدی رس��ید که گفتم. گفته بودند این افزایش، 
قیمت را هم بالا می برد، زیرا تیم ها دولتی هستند. 
از خداییان تشکر می کنم که با این دقت جلو رفته 
تا هم مش��کلات روز را جدی کارشناسی کند و 
هم در ای��ن قضیه تصمیم تأثیرگ��ذاری بگیرند. 
فدراسیون فوتبال نیز طبق رسالتش و از آنجایی 
که باید فیرپلی را جدی جاری و س��اری کند هم 
باید حقوق شناخته شده فوتبال را جاری و ساری 
کند و هم به طور جدی کاهش هزینه داشته باشد. 
حرف ما این اس��ت اگر باش��گاهی درآمدهایش 
خیلی بالا باشد بازیکن گرانقیمت می خرد، اما اگر 
درآمدش کم باشد باید بازیکن خود را بفروشد.«

  محدودیت آپشن ها
تاج با تأکید بر نقش فیرپلی مالی در جوان سازی 
تیم ها در مورد محدودیت آپش��ن قراردادها نیز 
عنوان کرده است: »موضوع دیگر نامه این است 

که در مجموع به سمت جوان کردن لیگ رفته ایم. 
باشگاه ها باید اسامی 19 بازیکن بیش از 23 سال 
را رد کنند و سایر نفرات باید زیر 23 سال باشند 
این امر کاهش ج��دی هزینه ه��ا را دربر خواهد 
داش��ت. فقط به یک موضوع نگاه نش��ده است؛ 
این دس��تورالعمل 29 مورد متف��اوت دارد و هر 
بخشنامه و تغییری را عده ای نمی پسندند. عده ای 
که باشگاه های خود را با س��مت و سوی دیگری 
هدایت کرده اند برای شان س��خت است، اما باید 
برای کاهش عددها به ما کمک کنند. هر باشگاه 
دست کم می تواند 250 میلیارد تومان هزینه کند، 
ضمن اینکه باشگاهی مثل ملوان که با 27 میلیارد 
تومان اداره  می شد، نمی آید چنین هزینه ای کند. 
سقف بودجه نیز 325 میلیارد است. بخش مهم 
دیگر آپشن هاس��ت؛ موضوعی ک��ه خداییان به 
درستی اشاره کرده و نوشته   اند که حتی در برخی 
موارد مبلغ آپش��ن ها بیش از قراردادها می شود. 
مثلًا قرارداد بازیک��ن 2 یا 3 میلیارد اس��ت، اما 

آپشن ها 7میلیارد شده است.«
  ضمانت اجرایی

مهدی ت��اج اجرایی ش��دن مقررات ابلاغ ش��ده 
را قانون��ی خوان��ده اس��ت: »کمیت��ه انضباطی 
بخشنامه ای زده و س��ازمان لیگ هم آن را ابلاغ 
کرده اس��ت. صراحت این بخشنامه این است که 
هر قراردادی خ��ارج از قواعد قانونی ثبت ش��ود 
و ش��کایتی روی آن بیاید نتیجه ب��ازی را تغییر 
می دهد. اگر مثلًا باشگاهی بیاید و بگویید به فلان 
بازیکن 12 یا 15 میلیارد داده یا آپشن های قرارداد 
بیشتر از خود قرارداد شده، باشگاهی به آن بازیکن 
اعتراض کند، کمیته  انضباطی مکلف به رسیدگی 
اس��ت و اگر به این نتیجه رسید که قرارداد خارج 
از ضابطه و قوانین ثبت یا ضبط ش��ده است، این 

موضوع منجر به صدور رأی خواهد شد.«

مس��ابقات شمش��یربازی قهرمانی آس��یا روز ش��نبه آغاز می شود و 
ملی پوشان کشورمان برای کس��ب بهترین نتیجه به میدان می روند. 
سرمربی تیم سابر کشورمان معتقد است حضور سه تیم قدرتمند جهان در قاره کهن کار را برای ایران 
سخت کرده است. امین قربانی در این خصوص به تسنیم گفت: »مس��ابقات شمشیربازی قهرمانی 

آسیا از 27 خرداد ماه و با رقابت های سابر انفرادی مردان آغاز می شود. علی 
پاکدامن، محمد رهبری، محمد فتوحی و فرزاد باهرارسباران نفرات 
اعزامی سابر به این مسابقات هستند که معیار انتخاب آنها عملکرد در 
مسابقات بین المللی و اسپانیا بوده است. ما بعد از جام جهانی اسپانیا 
دو مرحله اردو برای حضور در قهرمانی آس��یا در نظر گرفتیم که در 
اردوی اول تمرکز ما بیشتر روی بدنسازی و برطرف کردن نقاط ضعف 

بازیکنان بود. در اردوی دوم نیز روی بازی و شرایط مسابقه 
برنامه ریزی کردیم. حریفان م��ا تیم کره جنوبی با 

رنکینگ اول دنیا، چی��ن، ژاپن و هنگ کنگ 
هس��تند. امیدوارم با عبور از رقبا بهترین 

نتیجه را به دست آوریم. سطح مسابقات 
با توجه به حضور تیم های ایران، کره، 
چین و ژاپن بس��یار بالاست، چون از 
بین این تیم ها س��ه تیم جزو هش��ت 

تیم برتر دنیا هس��تند. هم در انفرادی 
و هم در تیمی کار بس��یار سختی داریم، 

اما با تمام انگیزه و توان سعی داریم بهترین 
عملکرد و نتیجه را داشته باشیم.«

ناکامی مطلق دوچر خه سواری جاده در تایلند

رقبای شمشیربازی ما در آسیا برترین های جهانند

      بازتاب تیم دوچرخه سواری ایران مسابقات جاده قهرمانی آسیا 2023 را بدون 
مدال به پایان رساند و حتی نتوانس��ت یک مدال هم در تمام رده های 
سنی به دست آورد! مسابقات دوچرخه سواری قهرمانی آسیا در ماده جاده   با برگزاری رقابت استقامت 
بزرگسالان در تایلند به پایان رسید. تیم کشورمان در این ماده چهار نماینده داشت، اما در پایان هیچ کدام 
از آنها موفق به کسب مدال نشدند. در استقامت جاده بزرگسالان محمد گنج خانلو ششم، حسین عسگری 
سی و هشتم، بهنام آرین سی و نهم و آیدین علیاری شصت و دوم شدند. در این مسابقه رکابزنان قزاقستان 
اول و دوم و رکابزن ژاپن سوم شد. کاروان دوچرخه سواری جاده ایران در رده های جوانان، بزرگسالان و 
زیر 23 سال مردان و زنان در قهرمانی آسیا شرکت کرد، اما هیچ مدالی کسب نکرد. این دومین  باری است 

که در 10 سال اخیر ایران در بخش جاده دستش به مدال آسیا نمی رسد.

استارت امیدها با سوریه
آخرین ب��ار امیده��ای ای��ران در رقابت های 
مقدماتی جام ملت های آس��یا بود که به میدان 
رفتند. زمانی که هدایت این تیم را مهدوی کیا به عهده 
داشت. امروز اما سکان هدایت امیدهای ایران را عنایتی در 
دست دارد، مربی جوانی که با هدف پایان دادن به حسرت چهل 
و چند ساله ایران برای حضور در المپیک پا پیش گذاشته و امروز 
در نخستین آزمون خود در رقابت های غرب آسیا شاگردانش را 
برابر سوریه روانه میدان می کند. در این رقابت ها که به میزبانی 
عراق برگزار می شود، علاوه بر ایران و عراق میزبان تیم هایامارات، 
اردن، فلسطین، س��وریه، عمان، یمن و لبنان نیز حضور دارند و 
این بی شک بهترین فرصت برای عنایتی است که علاوه بر ایجاد 
هماهنگ��ی بین ش��اگردانش، آنها را به طور ج��دی محک بزند. 
امیدهای ایران سال 2015 برای اولین  و آخرین بار در مسابقات 
غرب آسیا شرکت کردند. تیمی که س��کان هدایت آن را محمد 

خاکپور در دست داشت و موفق به کس��ب عنوان قهرمانی شد. 
حالا بعد از هشت سال، امیدهای ایران یک بار دیگر در مسابقات 
غرب آسیا حضور دارند، اما این بار با رضا عنایتی، مربی که به تکرار 

موفقیت خاکپور امید زیادی دارد. تیم ملی فوتبال امید ایران که 
با سوریه و فلسطین همگروه است، امروز به مصاف سوریه می رود 
و در صورت برتری مقابل س��وریه و فلسطین باید خود را مهیای 
حضور در نیمه نهایی کند. مرحله ای که با حضور سه تیم سرگروه 

و بهترین تیم دوم برگزار می شود. 
امیدهای ایران که با فهرستی 23 نفره راهی عراق شدند، امروز در 
نخستین دیدار خود در این رقابت ها برابر سوریه قرار می گیرند، تیمی 
که حریف دست و پابسته ای برای ایران نیست. با این وجود عنایتی 
بعد از تمریناتی که در تهران پشت سر گذاشت، امید زیادی به کسب 
نتیجه در عراق دارد، به خصوص در بازی نخست که کسب پیروزی 
در آن تأثیر بسزایی در انگیزه و روحیه تیم خواهد داشت. محمدامین 
حزباوی، سامان فلاح و یاسین س��لمانی از جمله بازیکنان باتجربه 
امیدها هس��تند که در مصاف با س��وریه می توانند برگ برنده تیم 

عنایتی باشند تا با دست پر بازی با سوریه را به پایان برساند.

 مسابقات 

غرب آسیا نخستین 

آزمون عنایتی

      بازتاب

      چهره
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کاپیتان تیم ملی فوتسـال ایران بار دیگر در بین 
برترین های اسپانیا جای گرفت. نمایش خیره کننده 
حسین طیبی در فصل اخیر لیگا ناسیونال و لیگ 
قهرمانان اروپا بار دیگر توجه ها را به سمت او جلب 
کرده است. طیبی نه فقط بیشترین تأثیرگذاری را 
در پالما برای رسـیدن به قهرمانی لیگ قهرمانان 
اروپا داشـت که در لیگا ناسـیونال اسـپانیا نیز با 
به ثمر رسـاندن 15 گل، دومین گلزن برتر تیمش 
شد، به همین دلیل هم کارشناسـان و مربیان این 
رشته در اسپانیا با نگاهی ویژه تر از دیگر لژیونرها 
او را در جمع برترین های فصـل قرار دادند. طیبی 
نه تنها کاندیدای بهترین بازیکن فصل23- 2022 
اسپانیاست که به واسطه عملکرد و تعداد گل هایش 
کاندیدای بهترین رأس و همچنین بهترین بازیکن 

تازه وارد لیگا ناسیونال نیز شده است.

 کاپیتان ایران 
در جمع بهترین های اسپانیا

دنیا حیدری

فريدون حسن

جوانگرایی در بلندمدت نتیجه می دهد
تیم ملی هی��چ وقت ش��روع خوبی در 
تورنمنت های رس��می نداشته و در این 
مس��ابقه ها هم بازیکنان در حد و اندازه 
خودش��ان ظاهر نشده اند و ش��اید این 
موضوع به خاطر این بود که لیگ برتر زود 
تمام شد و بازیکنان مدت زمان طولانی 
دور از مسابقه بودند که برای بازگشت به 

آمادگی به زمان نیاز دارند.
خیلی از تیم ها تغییر نس��ل داده اند و 
به بازیکنان جوان می��دان می دهند. 
به اعتقاد من این جوانگرایی کاملًا درس��ت و منطقی است. شاید 
در کوتاه مدت نتیجه ندهد، اما قطعاً در بلندمدت مثمرثمر خواهد 
بود. اسلوونی و ژاپن تیم هایی هستند که در رنکینگ جهانی از ما 
بالاترند، اما تیم های بلغارس��تان و صربستان در جایگاه نزدیک به 
ما هس��تند. بنابراین اگر بتوانیم صربستان و بلغارستان را شکست 
دهیم در رنکینگ جایگاه بهتری پیدا خواهیم کرد. به نظرم با توجه 
به مس��ابقات پیش رو نباید نگران رنکینگ جهانی باش��یم. ضمن 
اینکه اگر تیم ها با بازیکنان جوان به میدان بیایند کار ایران راحت تر 
می شود، ولی باید توجه داشته باشیم که رقبای آسیایی خیلی به 
ما نزدیک شده اند و حتی از ما پیشی گرفته اند، مثل ژاپن. ژاپنی ها 
با برنامه و نظم تیمی کار می کنند. ژاپن به روزهای نس��ل طلایی 
والیبال ایران نزدیک شده و حتی به جرئت می توانم بگویم همانند 
آن نسل طلایی والیبال ایران کار می کند و همین موضوع می تواند 

زنگ خطری برای والیبال ما باشد.
هفته دوم و سوم بازی ها به مراتب سخت تر خواهد بود. تیم ایران هم 
باید برابر حریفان سرسختی به میدان برود، اما بازیکنان ما همیشه 
نشان داده اند در روزهای سخت بهتر نتیجه می گیرند. همه تیم ها 
هم ش��رایط یکس��انی دارند، آنها هم به کشورش��ان برمی گردند و 
نمی توانند ریکاوری مناسبی داشته باشند. تیم ها از قبل می دانستند 
بعد از مسابقات تا ش��روع هفته بعدی رقابت ها، زمان زیادی برای 
ریکاوری ندارن��د. بنابراین بدنس��ازی تیم را بر اس��اس آن در نظر 
می گیرند. نباید نگرانی بابت ریکاوری بازیکنان داشته باشیم. یکی از 
مشکلات تیم ما نبود بازی تدارکاتی خوب بود. اکثر تیم ها با آمادگی 
کامل به این مس��ابقات آمدند. تیم هایی هم که در اروپا هستند به 

لحاظ بعد مسافتی شرایط بهتری دارند.

بازگشت زجرآور شاگردان عطایی به تهران

 آقایان مسئول
 این هم تیم ملی است

درست قبل از اعزام تیم ملی والیبال به رقابت های هفته اول لیگ ملت ها 
بود که محمد موسوی، کاپیتان تیم ملی در یک مصاحبه  از عدم توجه 

کافی به تیمی که قرار بود به این مسابقات اعزام شود، گلایه کرد.
کاپیتان تیم ملی در آن مصاحبه از نگاه  تبعیض آمیز مسئولان ورزش 
و حتی نهادهای بالادستی و توجه صرف آنها به فوتبال گلایه و عنوان 
کرد در طول مدت دو ماه تمرین در تهران هیچ مسئولی به آنها سر نزده 
است. موسوی یک خواسته هم داشت و آن اینکه حداقل برای تیم ملی 
والیبال پرواز بیزینس در نظر بگیرند تا بازیکنان بتوانند با آرامش بیشتر 
مسافت طولانی مسافرت تا ناگویا در ژاپن و بعد مسیر برگشت تا تهران 

را طی کنند.
تیم ملی والیبال در هفته اول لیگ ملت ها عملکرد قابل قبولی نداشت؛ 
سه باخت و تنها یک پیروزی ایران را در رده یازدهم جدول رده بندی 
قرار داد تا کار برای هفته دوم سخت تر شود، اما این سختی حالا بیشتر 
از قبل شده، چراکه تیم ملی 10 س��اعت زجرآور را در راه بازگشت به 
تهران متحمل شد. 10ساعتی که موسوی، کاپیتان تیم قبل از اعزام به 
ناگویا درخواست حل شدنش را از مسئولان کرده بود، اما مثل همیشه 

هیچ توجهی به آن نشد.
بنا بر گفته خبرنگاران همراه تیم، ملی پوش��ان ایران همراه با تیم ملی 
لهستان عازم فرودگاه می شوند. لهستانی ها عازم دوبی بودند تا از آنجا 
راهی هلند شوند و برنامه کاروان ایران هم این بوده که از طریق فرودگاه 
دوبی راهی تهران شود. پس طبیعی بود که تیم ایران و  لهستان در پرواز 

دوبی در یک هواپیما باشند.
ماجرا از همین جا آغاز شد، جایی  که لهستانی ها به خاطر داشتن بلیت 
بیزینس در عرض چند دقیقه راهی گیت پرواز می شوند، اما بازیکنان 
تیم ملی والیبال ایران که قرار بود با اکونومی راهی دوبی ش��وند با یک 
عالمه چمدان و وسایل حدود یک ساعت برای گرفتن کارت پرواز منتظر 
ماندند و بعد از آن هم مش��کلات حضور در پرواز اکونومی که با توجه 
به نوع صندلی ها و محدودیت فضای آن مش��خص است که چه بلایی 
سر بازیکنان والیبال که تقریباً تمام آنها بالای دو متر قد دارند، می آید، 

آن هم ظرف 10 ساعت و نه پروازی معمولی و کوتاه!
به این ترتی��ب تیم ایران ب��ا بدن هایی خس��ته و روحیه ای ضعیف 
بابت نتایج هفته اول به تهران می رسد و باید بلافاصله خود را برای 
هفت��ه دوم در هلند آماده کند. تهیه پ��رواز بیزینس برای تیمی که 
به نمایندگی از ایران در این مس��ابقات مهم ش��رکت ک��رده، قطعاً 
نباید کار سختی برای مسئولانی باشد که خودشان برای سفرهای 
کم اهمیت تر از این با پروازهای خاص جابه جا می ش��وند. باید توجه 
داش��ت که چنین موارد در ظاهر کم اهمیتی می تواند روی عملکرد 
تیم ملی تأثیر مستقیم داشته باش��د. ملی پوشان ایران درست مثل 
بازیکنان سایر تیم ها فشار س��نگین رقابت های هفته اول را تحمل 
کرده اند و این کمترین حق آنها بوده که بتوانند مسیر برگشت را با 
آرامش طی کنند، اما باز هم شاهد این هستیم که سوءمدیریت حاکم 
بر ورزش و نگاه تبعیض آمیز باعث شده حتی درخواست کاپیتان تیم 
ملی پیش از اعزام به مسابقات هم شنیده نشود و تیم ملی والیبال در 

بدترین شرایط ممکن به ایران برگردد.
آنچه مشخص است اینکه تیم ملی والیبال برای ارائه نمایش های بهتر در 
هفته های پیش رو و صعود از این مرحله رقابت های لیگ ملت ها علاوه بر 
مسائل فنی نیازمند توجه بیشتر و بهتر مسئولان ورزش و حتی نهادهای 
بالادستی است که کمترین آن برطرف شدن مشکل اعزام و سفرهای 
طولانی این تیم است که تأثیر مستقیمی در آمادگی بدنی ملی پوشان 
والیبال ایران دارد. فراموش نکنیم که این تیم باید با رقبای سرسختی 
مقابله کند و مهم تر از آن اینکه اگر اهمیت والیبال در این روزها بیشتر 

از فوتبال نباشد، کمتر هم نیست.

چشم بسته ناظران و یکه تازی مدیران!
عدم نظارت و باز بودن دست باشگاه ها برای برداشت بی رویه از بیت المال 
طی سال های اخیر ضربه های هنگفتی به فوتبال ایران چه در سطح ملی 
و چه باشگاهی وارد کرده است. ضربه هایی که تنها جنبه مالی نداشته 
و آبروی فوتبال ایران را نیز به دلیل ثبت شکایت های پرتعداد در فیفا 

خدشه دار کرده است، بی آنکه آب از آب تکان بخورد!
اینکه دلال یا ایجنت روی گوشه ای از رزومه یک مربی یا بازیکن مانور 
دهد، اتفاق عجیبی نیست. در واقع شغل آنها ایجاب می کند با اینگونه 
زبان بازی ها بازیکن و مربی را که با او همکاری دارند به تیم ها قالب کنند، 
اما اینکه یک باشگاه با چشم بستن بر کلیت کارنامه یک مربی یا بازیکن 
روی قس��متی خاص از رزومه او که اتفاقاً به س��ال ها قبل برمی گردد 
زوم کند، جای تعجب و س��ؤال دارد، درست همان رویه ای که مدیران 
استقلال در معرفی یکی از گزینه های خارجی خود برای به دست گرفتن 

سکان هدایت این تیم در فصل جدید در پیش گرفتند. 
اولین مورد در خصوص خوان رومن لوپس کارو، مربی 60 ساله ای که 
چشم استقلالی ها را گرفته، بیکار بودن او طی چهار سال گذشته است. 
با این وجود باشگاه استقلال ترجیح می دهد او را با عنوان مربی سابق 
رئال معرفی کند تا مربی که بعد از چهار سال خانه نشینی با آبی پوشان 
پای میز مذاکره نشسته است! کمتر کسی را می توان در باشگاه استقلال 
یافت که بخواهد به نتیجه کسب شده توسط این مربی در رئال بپردازد. 
اینکه خوان کارو طی هفت ماهی که روی نیمکت کهکشانی ها نشست 
با در اختیار داش��تن نفراتی چون رونالدو، رائول، زیدان، بکام، گوتی، 
کاسیاس، سالگادو، کارلوس و هلگرا با فاصله ای 12 امتیازی با بارسای 
صدرنشین دستش از جام قهرمانی کوتاه ماند و با 17 برد، 10 مساوی و 

شش باخت این تیم را ترک کرد! 
اهمیت چندانی ندارد که دس��ت آخر مذاکرات اس��تقلال با خوان 
کارو به سرانجامی مثبت می رسد یا نه، مسئله مهم دست گذاشتن 
مدیران فوتبالی ای��ران روی گزینه های ضعیف اس��ت. نفراتی که 
ته مانده های فوتب��ال حرفه ای دنیا نیز به حس��اب نمی آیند، اما با 
عقد قراردادهایی هنگفت چند صباحی را در فوتبال ایران سپری 
می کنند و س��پس با دریافت مبلغی به مراتب بالاتر از آنچه توافق 
کرده بودند با فوتبال ایران وداع می گویند، چراکه عمدتاً به دلیل 
عدم تعهد باشگاه ها به پرداخت به موقع مبلغ قرارداد، دیرکردهای 

هنگفتی نصیب شان می شود!
مانور این روزهای اس��تقلال روی گزینه خارجی ی��ادآور تمجیدهای 
مدیران سابق پرس��پولیس از بازیکنانی نظیر رافائل و دیکارمو است. 
بازیکنانی که در حد لیگ دسته 3 فوتبال ایران نیز نبودند و با کارنامه ای 
ضعیف، اما نمایشی ویژه به جمع سرخپوشان پیوستند. دست آخر اما نه 
فقط هزینه ای گزاف روی دست پرسپولیس گذاشتند و رقمی نجومی 
به جیب زدند که این باشگاه را با محرومیت های مختلف از جمله کسر 
امتیاز از س��وی فیفا مواجه کردند، آن هم تنها به ای��ن دلیل که هیچ 
نظارتی روی انتخاب های سراس��ر ایراد مدیران باشگاهی ایران وجود 
ندارد که اگر داشت تا به امروز میلیاردها دلاز از بیت المال حیف و میل 

ندانم کاری های آنها نمی شد!
دست گذاشتن روی مربی خارجی کوچک ترین ایرادی ندارد. در تمام دنیا 
تیم ها با استفاده از تجربیات و دانش مربیان خارجی به دنبال کسب نتیجه 
هستند، اما در فوتبال ایران گاهی خارجی بودن شخص به خودی خود 
کافیست، حتی اگر سال ها خانه نشین بوده باشد و همین که روزی از کنار 
یک باشگاه اسم و رسم دار رد شده باشد کفایت می کند. اما آیا اگر اندکی 
نظارت بر این دست انتخاب ها بود، آقایان به اصطلاح مدیر می توانستند 
هر گزینه ای را به عنوان مربی و بازیکن به تیم ها قالب و به واسطه آن جیب 
مردم را خالی کنند؟ بی تردید بی توجهی به عملکرد مدیران است که باعث 

می شود امروز شاهد این نمایش های مضحک باشیم!

تیم ملی بسکتبال با ویلچر ایران بی شک در یکی از سخت ترین 
گروه های رقابت های قهرمانی جهان قرار دارد. گروهی با حضور 
تیم های امریکا به عنوان قهرمان پارالمپی��ک توکیو، بریتانیا 
به عنوان قهرمان مس��ابقات جام جهانی دوره گذش��ته و تیم 
سوم مس��ابقات پارالمپیک توکیو و ایران به عنوان تیم چهارم 
دوره قبل! با وجود این محمدرضا دس��تیار، سرمربی تیم ملی 
بسکتبال باویلچر هدف ایران را صعود به جمع چهار تیم برتر 
دنیا می خواند: »در گروه س��ختی قرار داریم که هر بازی برای 
ما فینال اس��ت. توقع باخت به بریتانیا را نداشتیم، اما با وجود 
باخت در بازی اول و همچنین شکست مقابل امریکا هدفمان 
رفتن روی سکوست. هرچند بدون بازی تدارکاتی وارد قهرمانی 

جهان شدیم و این کار را سخت کرد.«

دستیار: هدفمان رفتن روی سکو است
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